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Protokół nr XXXVII/2022 z sesji Rady Gminy Warlubie odbytej w dniu 

31 marca 2022 r. 

XXXVII Sesja Rady Gminy Warlubie rozpoczęła się dnia 31 marca 2022 r. 

w obecności 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 

radnych, zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2022 r. poz. 559 

i 583), stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 1200 w sali OSP w Warlubiu ul. Bąkowska 12.  

Lista obecności radnych i zaproszonych gości stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Sesję otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Pani Maria Jankowska. 

Protokolantem obrad był inspektor ds. obsługi Rady Gminy Sławomir Kania. 

Pani Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości oraz radnych. Następnie 

poinformowała, że obrady Rady Gminy są rejestrowane za pomocą urządzeń 

nagrywających dźwięk i obraz. Klauzula informacyjna dotycząca przetwarzania 

danych osobowych osób uczestniczących w obradach Rady Gminy Warlubie została 

umieszczona do zapoznania się z jej treścią na drzwiach sali OSP, na tablicy 

informacyjnej obok stanowiska ds. obsługi Rady Gminy w Urzędzie Gminy, na stronie 

internetowej BIP oraz na stronie internetowej Gminy. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad i poddała go pod 

głosowanie. W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty. Raport z głosowań 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu.   

Porządek obrad  przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Informacja o działalności międzysesyjnej.  

5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

1) wprowadzenia zmian w budżecie gminy Warlubie na 2022 r.,  

2) wprowadzenia zmian w uchwale w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Warlubie na lata 2022-2033, 

3) wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu na terenie Gminy Warlubie, 

4) regulaminu prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 

domowników na wyznaczonym miejscu, na terenie Gminy Warlubie, 

5) przyjęcia sprawozdania z realizacji „Rocznego programu współpracy Gminy 

Warlubie z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego za 2021 rok”, 

6) przyjęcia ,,Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Warlubie w 2022 roku", 
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7) funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2023, 

8) wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych, 

akcjach ratowniczych, szkoleniu lub ćwiczeniu dla członków Ochotniczych 

Straży Pożarnych z terenu gminy Warlubie, 

9) udzielenia pomocy finansowej Gminie Nowe na zadanie związane 

z organizacją powiatowego publicznego transportu autobusowego, 

10) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Świeckiemu na zadanie związane 

z organizacją powiatowego publicznego transportu autobusowego, 

11) nabycia na rzecz Gminy Warlubie działki w celu poprawy zagospodarowania 

terenu OSP w Lipinkach, 

12) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022 – 2023.   

6. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 

terenie Gminy Warlubie za 2021 r.  

7. Sprawozdanie z realizacji gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Warlubie na lata 

2021-2025 za rok 2021.  

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Wolne wnioski i informacje.  

10. Zamknięcie obrad. 

Ad.1 i Ad.2 

Jak wyżej. 

Ad.3 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że z treścią protokołu z poprzedniej sesji 

Rady Gminy nr XXXVI/2022 z dnia 27 stycznia 2022 r. można było zapoznać się na 

stanowisku ds. obsługi Rady Gminy, a także w dniu obrad. Radni nie wnieśli żadnych 

uwag i zmian do protokołu j/w, wobec czego uważa się, że został przyjęty. 

Ad.4 

Pan Wójt Gminy przedstawił informację o działalności międzysesyjnej. 

Informacja j/w stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

Ad.5 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła kolejno według porządku obrad treść 

poszczególnych uchwał. 

1) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

gminy Warlubie na 2022 rok. 

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt procedowanej uchwały. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję w tym temacie. Dyskusji nie podjęto. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 
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poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. 

Przewodniczy Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr XXXVII/291/2022 w sprawie wprowadzenia zmian 

w budżecie gminy Warlubie na 2022 rok została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 4 

do protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

2) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Warlubie na lata 2022-2033. 

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt procedowanej uchwały. Wyjaśniła, że 

jeżeli wprowadzane są zmiany w budżecie Gminy, to należy je również uwzględnić 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. 

Przewodniczy Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr XXXVII/292/2022 zmieniająca uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Warlubie na lata 2022-2033 została 

przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 5 do protokołu. Raport z głosowań stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

3) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca do 

prowadzenia handlu na terenie Gminy Warlubie. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt procedowanej uchwały. 

Pani Przewodnicząca Rady – zgodnie z ustawą z dnia 29 października 2021 

o ułatwieniach w prowadzeniu handlu w piątki i w soboty przez rolników i ich 

domowników obowiązkiem Rady Gminy jest wyznaczenie takiego miejsca do 

prowadzenia handlu. Oczywiście lokalizacja tego miejsca powinna być w punkcie 

dogodnym, przy dogodnej komunikacji i w centrum. Wskazana jest również bliskość 

atrakcji turystycznych. Organ wykonawczy proponuje wyznaczenie tego miejsca na 

działce numer 236 przy ul. Dworcowej w Warlubiu. Aktualnie jest to jedyne miejsce, 

które można by wskazać. Tak jak wiemy, na pewno uda nam się w przyszłości, 

podobnie tak jak z przedszkolem, wyznaczyć inne miejsce, ponieważ od kilku lat  

stwierdzamy, że jest to raczej miejsce, takie nieodpowiednie na ten handel, odległe 

od centrum, ale na pewno, tak jak wspomniałam, zrealizujemy to, jeśli tylko jakąś 

nieruchomość będzie można zakupić. 
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Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję w tym temacie. Dyskusji nie podjęto. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. 

Przewodniczy Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr XXXVII/293/2022 w sprawie wyznaczenia miejsca do 

prowadzenia handlu na terenie Gminy Warlubie została przyjęta. Stanowi ona 

załącznik nr 6 do protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

4) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie regulaminu prowadzenia handlu 

w piątki i soboty przez rolników i ich domowników na wyznaczonym miejscu, 

na terenie Gminy Warlubie. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt procedowanej uchwały.  

Pani Przewodnicząca Rady – projekt uchwały dotyczy realizowania tejże samej 

ustawy odnośnie ułatwień w prowadzeniu handlu w piątki i soboty przez rolników 

i ich domowników, ale tym razem dotyczy to § 5 i 7, gdzie Rada Gminy musi 

opracować i uchwalić regulamin. Taki regulamin został przedstawiony przez organ 

wykonawczy. Państwo Radni się z tym zapoznali i znają jego treść. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. 

Przewodniczy Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr XXXVII/294/2022 w sprawie regulaminu prowadzenia handlu 

w piątki i soboty przez rolników i ich domowników na wyznaczonym miejscu, na 

terenie Gminy Warlubie została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 7 do protokołu. 

Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

5) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji 

„Rocznego programu współpracy Gminy Warlubie z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego za 2021 rok”. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt procedowanej uchwały. 

Pani Przewodnicząca Rady – przechodzę do przyjęcia sprawozdania z realizacji 

rocznego programu współpracy z organizacjami użytku publicznego za 2021 r. Ten 

roczny program współpracy Gminy Warlubie z organizacjami pozarządowymi i innymi 
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podmiotami, prowadzącymi działalność pożytku publicznego, został przyjęty uchwałą 

Rady Gminy 4 grudnia 2020 roku. Ten projekt był konsultowany z organizacjami 

pozarządowymi. Uchwalenie tego programu jest obowiązkiem oczywiście 

wynikającym z ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. Zgodnie z art. 5a ust. 3, organ 

wykonawczy jednostki samorządu nie później niż do 31 maja każdego roku, jest 

obowiązany przedłożyć Radzie Gminy i opublikować w Biuletynie Informacji 

Publicznej sprawozdanie z tej współpracy. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję w tym temacie. Dyskusji nie podjęto. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. 

Przewodniczy Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr XXXVII/295/2022 w sprawie przyjęcia sprawozdania 

z realizacji „Rocznego programu współpracy Gminy Warlubie z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

za 2021 rok” została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 8 do protokołu. Raport 

z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

6) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia ,,Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

gminy Warlubie w 2022 roku". 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt procedowanej uchwały.  

Pani Przewodnicząca Rady – przechodzę do punktu kolejnego 6, a więc przyjęcia 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności na 

terenie Gminy Warlubie. Zgodnie ustawą o ochronie zwierząt, która została 

opublikowana w Dz. U. z 2022 r. poz. 572, zmieniony został artykuł 11a, który 

zobowiązuje Radę Gminy w terminie do 31 marca każdego roku do podjęcia uchwały 

w sprawie przyjęcia programu. 

Zastępca Wójta Pan Jerzy Lemańczyk – program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi reguluje ustawa z 1997 r. o ochronie zwierząt oraz oczywiście ustawa 

o samorządzie gminnym. Program jak co roku opracowujemy w stosunku do roku 

ubiegłego. Jego celem jest zapewnienie opieki nad bezdomnymi zwierzętami na 

terenie Gminy Warlubie, a zadanie jest realizowane przez zapewnienie opieki 

zwierzętom bezdomnym, zmniejszenie populacji bezdomnych zwierząt, zwiększenie 

liczby adopcji bezdomnych zwierząt oraz  polepszenie edukacji mieszkańców w tym 

zakresie. W szczególności dotyczy to edukacji szkolnej w zakresie humanitarnego 

traktowania zwierząt oraz promowania prawidłowych postaw i zachowania człowieka 

w stosunku do zwierząt. W praktycznym wydaniu to dotyczy oczywiście głównie psów 

i kotów. Mogę tylko poinformować, że na podstawie zapytań ofertowych corocznie 

podpisujemy umowę ze schroniskiem, obecnie z firmą z Grudziądza na wyłapywanie 
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i opiekę nad naszymi bezdomnymi zwierzętami. Przeciętny stan to 6-7 piesków jest 

w okresie comiesięcznym. Z tą firmą oczywiście rozliczamy się również w okresach 

miesięcznych za utrzymanie naszych bezdomnych zwierząt. Na ten rok pozytywna 

wiadomość taka, że w stosunku do ubiegłego roku stawka za jedno zwierzątko za 

utrzymanie jest nieco niższa. Dla informacji wynosi 6,30 zł. Trzeba jeszcze tutaj 

również Państwu wszystkim podać informację, że na jednej z Komisji Rady pojawił 

się postulat, aby no uniknąć kwestii związanych ze stosunkowo dużym kosztem, to 

pojawi się postulat, żeby może rozważyć już poruszony wcześniej temat chipowania 

tych zwierząt. 

Pan Wójt Gminy – w poniedziałek, kiedy omawialiśmy ten temat na posiedzeniach 

Komisji generalny wniosek był następujący, nie ma specjalnie u nas, szczególnie 

w tych dużych wsiach, problemu wałęsających się psów. Najbardziej widoczny jest to 

problem na terenie Sołectwa Lipinki w kontekście lasów i polowania tych 

wałęsających się psów na tak zwaną małą zwierzynę leśną. Proszę sobie wyobrazić, 

we wtorek w trakcie przyjmowania obywateli przez Wójta były aż trzy interwencje, 

dotyczące pogryzienia, czy atakowania innych psów, a nawet ludzi przez wałęsające 

się psy. Mówię to publicznie tutaj bez wskazywania nazwisk. Zapowiadam, nie 

będzie litości, jeśli właściciel nie potrafi zadbać o swojego psa, trzymać go zgodnie 

z obowiązującymi przepisami i nie będę się nad tym rozwodził. Będziemy zgłaszać 

po pierwsze na policję. Będziemy wyłapywać te pieski i przekazywać do schroniska, 

a właściciela będziemy obciążać mandatami. Żeby była sprawa jasna, każdy musi 

o swoje czworonogi zadbać. Nie może być tak, że później są skargi od mieszkańców, 

a nie daj Boże jeszcze jak pogryzione jest dziecko, dziękuję bardzo. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. 

Przewodniczy Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr XXXVII/296/2022 w sprawie przyjęcia ,,Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Warlubie w 2022 roku" została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 9 do protokołu. 

Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

7) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie funduszu sołeckiego na rok 

budżetowy 2023. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt procedowanej uchwały. 

Pani Przewodnicząca Rady – zgodnie z art. 3 ust. 1 ustawy z dnia 21 lutego 2014 r. 

o funduszu sołeckim Rada Gminy rozstrzyga o wyodrębnieniu środków stanowiących 

fundusz sołecki do dnia 31 marca roku poprzedzającego rok budżetowy. Podejmując 

uchwałę wyraża się zgodę, albo nie wyraża zgody na wyodrębnienie funduszu 
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w następnym roku budżetowym. Fundusz nie jest funduszem celowym w rozumieniu 

ustawy. Jest on przeznaczony na zadania, które są zadaniami własnymi gminy 

i służą poprawie warunków życia mieszkańców. 

Pani Sekretarz Gminy – zgodnie z ustawą o funduszu sołeckim Rada Gminy 

rozstrzyga o wyodrębnieniu w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki 

na rok budżetowy, ale kolejny, do dnia 31 marca roku poprzedzającego rok 

budżetowy, podejmując uchwałę, w której wyraża zgodę lub nie wyraża tej zgody. 

Jakby, no jesteśmy zobligowani do tego, aby podjąć taką uchwałę o niewyrażeniu, bo 

jeśli byśmy podjęli uchwałę o wyrażeniu, to już wtedy nie trzeba powtarzać, jakby co 

roku kolejnej uchwały, tak,  ale jeśli nie wyodrębniamy funduszu, to niestety musimy 

co roku do 31 marca nie wyrazić zgody na wyodrębnienie. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję w tym temacie. 

Radny Pan Tomasz Piątkowski –  ten budżet będzie mógł być wyodrębniony dopiero 

od przyszłego roku? 

Pani Przewodnicząca Rady – tak od roku 2023. Proszę Państwa, może ja zabiorę 

głos, w sensie negatywnym, nie że jestem w 100% przeciwna, ale w sytuacji, która 

zmusza nas radnych do podjęcia decyzji, zastanawiając się nad wyodrębnieniem 

i biorąc pod uwagę budżet, który może być na przyszły rok zachwiany. Biorąc 

również pod uwagę ograniczenia w przyznawaniu środków pomocowych, unijnych na 

realizację zadań w ramach Polskiego Ładu. Gdzie już na złożone wnioski, te co Pan 

Wójt przedstawił w informacji międzysesyjnej, że w sumie na budowę przedszkola, 

boiska wielofunkcyjnego i jeszcze te inne zadania, które chcieliśmy uwzględnić i były 

one analizowane w Polskim Ładzie, że z 17 000 000,00 zł, już otrzymujemy 

informację, że wysokość przydzielonej pomocy na gminę może być ograniczona, 

okrojona do 10 000 000,00 zł, to jest jeden argument. Drugi argument, może być 

taka sytuacja, że zabraknie nam pieniędzy na realizowane zadanie, gdzie  

powiedzieliśmy sobie, że priorytetem jest dla nas przedszkole. Nie będziemy mogli 

też może zrealizować końcówki wykonania jakiejś drogi. Po drugie, argumentuje to 

tym, szanując wolę, w ujęciu jakimś takim demokratycznym, wolę Sołtysów, którzy 

w dniu 4 lutego na spotkaniu z Panem Wójtem, określili się i na 9 Sołectw, 8 było 

przeciwnych wyodrębnieniu. Po trzecie argumentuję to tym, że kolejny roku 2023 

kończymy kadencję. W związku z tym uważam, że pozostańmy w dotychczasowej 

jakby formie tej zadaniowo-finansowej. To jest tylko moja jakby opinia i w 2023 r., 

kiedy będziemy kończyli kadencję, dajmy szansę kolejnej Radzie, Sołtysom i Radom 

Sołeckim, bo w 2024 r. będą wybory do Rad Sołeckich i Sołectw. 

Radna Pani Wanda Wolan – no my Radni raczej mamy informację taką, że Sołtysi 

nie chcą wyodrębnienia tego funduszu. Z drugiej strony nie wiem, moja opinia jest 

taka, że dobrze by było, gdyby Sołectwa miały taki fundusz, dlaczego? Bo moje 

zdanie jest takie, że część osób, które są w Radach Sołeckich, część tych osób 

niewiele robi, jest mało aktywna. Pieniądze, które miałyby Sołectwa dla siebie, dałyby 

możliwość wykazania się Radzie Sołeckiej, co ja mogę, co my możemy zrobić, 

a jeżeli są ludzie, którzy mają pomysły na to, co możemy zmienić w swoim Sołectwie, 
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może chętniej by dołączyli do takiej Rady Sołeckiej, powiększyli ją i zaczęłoby się coś 

może więcej dziać w Sołectwach. Nie wiem, tak myślę, że może by to było dobre. 

Sołtysi na razie nie chcą, więc dajmy im czas, może jeszcze ten rok, żeby zastanowili 

się ze swoimi Radami Sołeckimi, co mogliby za te pieniądze, które dostaliby, co 

mogliby zrobić w swoich Sołectwach. Może to ich przekona jeszcze do tego, żeby 

zmienić zdanie lub pozostać przy swoim zdaniu. Taka konkluzja, że jeżeli Rada 

podejmie stanowisko, że wyodrębnia taki fundusz dla Sołectw, to Sołectwo może 

przystąpić do tego programu, ale również i nie musi i nic się złego nie dzieje. 

Wyodrębnić dla jednego Sołectwa, czy dwóch nie możemy, nie ma takiej możliwości, 

bo ustawa tego nie przewiduje, ale z kolei samo Sołectwo może jak będzie 

wyodrębniony ten fundusz, może przystąpić do tego programu i nie musi, więc myślę, 

że no może skoro w tym roku Sołtysi nie chcą, to dajmy sobie jeszcze czas, 

odczekają rok i za rok może wtedy decyzja będzie inna, dziękuję bardzo. 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła 

przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. Przewodniczy 

Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski poinformował, że komisja 

zaopiniowała projekt rozpatrywanej uchwały negatywnie 3 głosami „przeciw” 

i 2 głosami „za”. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur 

poinformowała, że komisja zaopiniowała projekt rozpatrywanej uchwały pozytywnie 

4 głosami „za” i 2 głosami „przeciw”. Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformował, że komisja zaopiniowała projekt 

rozpatrywanej uchwały 2 głosami „za”, 2 głosami „przeciw” i 1 głosem 

„wstrzymującym się”.  Wobec czego Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr XXXVII/297/2022 

w sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2023 została przyjęta. Stanowi ona 

załącznik nr 10 do protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

8) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego 

za udział w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniu lub 

ćwiczeniu dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu gminy 

Warlubie. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt procedowanej uchwały.  

Pani Przewodnicząca Rady – w związku z utratą  mocy obowiązującego art. 28 

ustawy z dnia 24 sierpnia 1991 r. o ochronie przeciwpożarowej i wprowadzenia 

nowej podstawy prawnej dla ustalenia ekwiwalentu dla członków OSP od dnia 

1 stycznia 2022, w postaci art. 15 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 17 grudnia 2021 

o ochotniczych strażach pożarnych, istnieje konieczność podjęcia przez Radę Gminy 

nowej uchwały. Wysokość ekwiwalentu pieniężnego ustala się nie rzadziej niż raz na 

2 lata i właściwa Rada Gminy musi to zrobić. Wysokość tego ekwiwalentu 

pieniężnego nie może przekraczać 1/175 przeciętnego wynagrodzenia miesięcznego 

brutto, które to jest ogłoszone przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego. 

Organ wykonawczy przedstawia nam propozycje. Wysokość ekwiwalentu 

pieniężnego za udział w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej ma wynosić 16,00 zł 
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za każdą rozpoczętą godzinę. Wysokość ekwiwalentu pieniężnego za udział w 

szkoleniu lub ćwiczeniach wynosi 8,00 zł za każdą rozpoczętą godzinę. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. 

Przewodniczy Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr XXXVII/298/2022 w sprawie wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniu 

lub ćwiczeniu dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu gminy Warlubie  

została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 11 do protokołu. Raport z głosowań 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

9) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Nowe na zadanie związane z organizacją powiatowego publicznego 

transportu autobusowego. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt procedowanej uchwały. 

Pani Przewodnicząca Rady – na którejś z poprzednich sesji podjęliśmy uchwałę, 

odnośnie wyrażenia zgody na udzielenie takiej pomocy. Natomiast w dniu 

dzisiejszym  musimy uchwalić i podać kwotę, która ma być na to przeznaczona. 

Wskazana kwota w tym projekcie wynosi 12 700,00 zł, a dotyczy międzygminnych 

przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej na liniach 

o przebiegu Nowe - Wielki Komorsk - Dragacz oraz Nowe - Warlubie - Dragacz. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję w tym temacie. 

Radny Pan Tomasz Michalak – jedno pytanie, można? Bo taka nasunęła mi się myśl, 

zapytanie odnośnie, czy to dotyczy tylko dwóch kursów? Jeden, jak to się mówi, 

dołem, a drugi górą? Czy to jest tych kursów więcej? To pierwsze pytanie, a drugie, 

że udzielamy Gminie Nowe, która w imieniu Powiatu rozumiem, organizuje to na 

terenie tych naszych trzech gmin tak, tak mam to rozumieć? A trzecie pytanie, 

dotyczące tej kwestii, wybór tego wykonawcy na jakiej drodze się odbywa? 

Zastępca Wójta Pan Jerzy Lemańczyk – odpowiem na pytanie numer jeden odnośnie 

ilości kursów. Dokładnie są to 4 kursy przez Nowe, Wielki Komorsk do Dragacza 

i oczywiście powrót i jeden kurs dodatkowo z Nowego, przez Wielki Komorsk, 

Warlubie do Dragacza i również powrót. Jeśli chodzi o wybór wykonawcy, to 

oczywiście realizuje organizator w drodze przetargowej. Organizatorem, nie 

w imieniu powiatu, tylko w imieniu własnym jest tutaj Gmina Nowe jako 

zainteresowana, bo z takim pomysłem wychodziła Gmina Nowe, więc organizatorem 

jest właśnie Gmina Nowe i oni wyboru w tej drodze dokonali, dziękuję. 
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Więcej głosów w dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła 

przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. Przewodniczy 

Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz 

Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały 

pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr XXXVII/299/2022 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Nowe na zadanie związane 

z organizacją powiatowego publicznego transportu autobusowego została przyjęta. 

Stanowi ona załącznik nr 12 do protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 

do protokołu. 

10) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Świeckiemu na zadanie związane z organizacją powiatowego 

publicznego transportu autobusowego. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt procedowanej uchwały.  

Pani Przewodnicząca Rady – to jest podobnie jak poprzednia uchwała, gdzie 

wyraziliśmy zgodę uchwałą w styczniu tego roku. Obecnie chodzi o realizację  

publicznego transportu zbiorowego na linii Świecie - Lipinki - Świecie przez Rybno - 

Pięćmorgi i Jeżewo. Pomoc finansowa ma dotyczyć kwoty 25 000,00 zł. 

Zastępca Wójta Pan Jery Lemańczyk – chciałem tylko dodać Pani Przewodnicząca, 

że dotyczy to trzech kursów. Oczywiście z powrotem. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. 

Przewodniczy Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr XXXVII/300/2022 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Świeckiemu na zadanie związane z organizacją powiatowego publicznego 

transportu autobusowego została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 13 do protokołu. 

Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

11) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia na rzecz Gminy Warlubie 

działki w celu poprawy zagospodarowania terenu OSP w Lipinkach. 

Zastępca Wójta Pan Jerzy Lemańczyk przedstawił projekt procedowanej uchwały. 

Zastępca Wójta Pan Jerzy Lemańczyk – uchwała została doprecyzowana na 

Komisjach. Dla wyjaśnienia wszystkich Państwa dodam, że te 130 m2, bo generalnie 

mówimy o takiej powierzchni, to zostało wydzielone za sympatyczną zgodą 

właścicielki sąsiedniej działki. Działka jest położona obok remizy Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Lipinkach. Jest tutaj obecny członek Zarząd i Sołtys jednocześnie, który 
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uczestniczył w tych rozmowach. Właścicielka sąsiedniej działki zgodziła się 

udostępnić, no taką niezbędną powierzchnię gruntu, ponieważ, no jest to ogromny 

problem. Na tą chwilę granica działki przebiega dosłownie po murze budynku, także 

nawet byłby problem, gdybyśmy chcieli ocieplić to bez jej zgody. Tak naprawdę firma, 

czy tutaj pracownicy ZUK nie mogliby wejść, a dzięki temu, no można poprawić 

zagospodarowanie i tam strażacy jako stowarzyszenie mogą realizować swój cel 

statutowy. Pani oddaje za symboliczną złotówkę tą powierzchnię, także myślę, że 

tylko przyklasnąć.  

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję w tym temacie. Dyskusji nie podjęto. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. 

Przewodniczy Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr XXXVII/301/2022 w sprawie nabycia na rzecz Gminy 

Warlubie działki w celu poprawy zagospodarowania terenu OSP w Lipinkach została 

przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 14 do protokołu. Raport z głosowań stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

12) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na lata 2022 – 2023. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt procedowanej uchwały. 

Pani Przewodnicząca Rady – zgodnie z nowelizacją ustawy o zdrowiu publicznym 

oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2021 r. poz. 2469), która weszła w życie 

1 stycznia 2022 r., samorządy gminne są zobowiązane, nie później niż do 31 marca 

2022 r. przyjąć nowe, wspólne, gminne programy profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii. Uchwalone przed dniem 

1 stycznia 2022 r. programy zachowują moc do dnia uchwalenia gminnego programu 

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania 

narkomanii, nie dłużej jednak niż do 31 marca 2022 r. i są finansowane na 

dotychczasowych zasadach. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. 

Przewodniczy Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 
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głosowania uchwała Nr XXXVII/302/2022 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na lata 2022 – 2023 została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 15 do 

protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Opinie Komisji stanowią załącznik nr 16 do protokołu. 

Ad.6 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła sprawozdanie z realizacji Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Warlubie za 2021 r. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego dokumentu. 

Sprawozdanie j/w stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Ad.7 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła sprawozdanie z realizacji gminnego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy 

w Rodzinie w Gminie Warlubie na lata 2021-2025 za rok 2021. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego dokumentu. 

Sprawozdanie j/w stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Ad.8 

Nie było. 

Ad.9 

Radna Pani Wanda Wolan – chodzi o tłuczeń po tym byłym Parku Przemysłowo-

Technologicznym. Czy mamy jakieś plany naprawy dróg tym tłuczniem na ten rok? 

Szczególnie interesują mnie okolice Komorska. Dlatego, że tam są moim zdaniem 

najtrudniejsze drogi.   

Radny Pan Tomasz Michalak – poruszę kwestię tego, że tam, gdzie nie ma 

chodnika, każdy właściciel ma obowiązek utrzymania porządku do połowy jezdni 

wzdłuż swojej posesji. Tam, gdzie jest chodnik, to jest to kwestia utrzymania 

czystości chodnika. Dochodzi jeszcze kwestia koszenia trawy na wąskich 

przestrzeniach. Mieszkańcy uważają jednak, że powinna to wszystko robić Gmina. 

Dlatego chciałem zapytać, czy nie można by rozważyć kwestii zakupu jakiegoś 

takiego pojazdu trzykołowego z napędem elektrycznym do tego typu prac? Druga 

sprawa, to na przystanku autobusowym w Bąkowie dzieci przechodzą przez jezdnię 

z prawa na lewo. Nie ma tam żadnej barierki zabezpieczającej. Może trzeba tam 

jakieś ograniczenie szybkości wprowadzić? Coś trzeba z tym zrobić. Trzecia sprawa, 

to okolice Biedronki. Jest tam bardzo dużo śmieci. Wszystko to fruwa. Trzeba też coś 

z tym zrobić. Następna sprawa to odwodnienie przy cmentarzu i ostatnia sprawa to 

wieża ciśnień na stacji kolejowej. Dach tam się zawala. Jest to miejsce bardzo 

niebezpieczne. Chodzą tam dzieci. Kto będzie odpowiadał, jak tam się coś stanie? 

Radny Pan Witold Żuchowski – mija chyba rok, kiedy za rządów jeszcze Pani 

Komisarz, była tu Pani Planistka, która miała opracować miejscowy plan 
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zagospodarowania przestrzennego m.in. dla Bzowa i okolic. Jak wygląda ta sprawa 

z tym planem zagospodarowania przestrzennego?   

Pan Wójt Gminy – jeśli chodzi o pytanie Pani Radnej Wandy Wolan, to rozpoczęliśmy 

jakby odzyskiwanie tego tłucznia i na razie działamy jak straż pożarna. To znaczy 

tam, gdzie są największe interwencje i największe dziury, tam łatamy. Na dzisiaj 

jakiegoś takiego planu długofalowego, które po kolei drogi będziemy robić w sensie 

utwardzania tym pozyskanym tłuczniem, to nie ma. Natomiast przypomnę, że 

jesteśmy na etapie projektowania kilku dróg i ulic w Wielkim Komorsku. Kiedy już 

zrobimy na tym fragmencie kanalizę, to jeszcze raz przypomnę, idąc wzdłuż 

przebudowy od ul. Prądki, Aleksandra, Nowomostowa, Lisi Kąt i Bzowska, 

dodatkowe 300 m. Z tym, że proszę Państwa od razu robię znak zapytania 

i wykrzyknik. Czekamy na decyzje związane z drugim naborem do Polskiego Ładu. 

Dlatego, że złożyliśmy tam wnioski. Jeżeli wniosek na przebudowę dróg innych, 

przejdzie i otrzymamy te środki, to jedziemy. Jak nie otrzymamy, stop. Tam, gdzie 

jest potrzeba, dokonujemy napraw tym tłuczniem. Tego tłucznia jest taki ogrom, że 

starczy na tą i na następną kadencję. 

Radna Pani Wanda Wolan – ja wiem, że będą remontowane drogi w Komorsku i nie 

o tych drogach myślałam. Ja myślałam o tych drogach, które nie będą remontowane. 

Tam w Komorsku są ogromne piachy, one się sypią, zmywa to wszystko. Ja myślę 

o takich drogach. Żeby pomóc i utwardzić te drogi.   

Pan Wójt Gminy – po pierwsze najpierw łatamy dziury. Co do utwardzania, to ja nie 

jestem zwolennikiem takiego typu robót. Jeżeli my zrobimy tylko utwardzenie 

z kamienia wapiennego i nic dalej, to dziękuję bardzo. Przyjdzie ulewa i nam to 

wszystko rozmyje. Do tego samochody i ciągniki. Albo się bierzemy porządnie 

i robimy od początku do końca z asfaltem, albo robimy na zasadzie łatania dziur.  

Natomiast utwardzenie całego odcinka np. 1 km drogi tylko kamieniem wapiennym 

mija się z celem. Proszę o wypowiedź Pana Kierownika.   

Kierownik ZUK Pan Mariusz Kosikowski – kamień wapienny nie nadaję się do tego 

typu robót na całą drogę. Na tą chwilę rozwieźliśmy 120 t kamienia do Sołectwa 

Lipinki. Jest to dostarczone, ale jeszcze nie rozdysponowane. Ok. 30 t do Sołectwa 

Krusze i 40 t do Płochocina. Teraz na bieżąco będziemy łatać ubytki. Tego kruszywa 

jest dość dużo i na bieżące naprawy wystarczy na dłuższy czas. 

Pan Wójt Gminy – jeżeli będą kolejne nabory w ramach Polskiego Ładu, to my mamy 

na względzie kolejne drogi, które powinny pójść na pełną przebudowę. Choćby 

w Płochocinku, przy współpracy z Gminą Nowe i przy łaskawym podejściu jednego 

z rolników, przebudować drogę do tzw. Czubatek, aby znowu zamknąć pętlę.    

Pani Sołtys Halina Dittmann – bardzo dużo mieszkańców byłoby zadowolonych z tej 

drogi. 

Pan Wójt Gminy – kolejna taka droga, to w Sołectwie Lipinki od remizy OSP 

zamknięcie pętli z lewej strony. Jestem w trakcie rozmowy z PKP w Gdańsku. Przy 

przebudowie szybkiej kolei, będą zamykać przejazdy i ul. Za Torami będzie 

asfaltowana. Tylko ile lat to będzie trwało? Rodzi się pytanie, czy będziemy czekać, 

5, 8 czy 10 lat? Czy też, gdyby Polski Ład dalej funkcjonował i były środki na drogi, 

czy w kolejnej kadencji, nie przymierzyć się do tego?  
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Ponadto wracając do Sołectwa Lipinki, to aż się prosi żeby w następnej kadencji 

zaplanować połączenie drogi powiatowej Krzewiny-Lipinki z drogą wojewódzką przez 

Mątasek. Teraz doprowadzimy wodę do Blizaw w tym roku.  

Teraz problemy, które poruszył Pan Radny Tomasz Michalak. Tak się składa, że nie 

dotyczą one Wójta i jego jednostek organizacyjnych. Ład, porządek itd., dotyczy to 

zarządców tych obiektów, a z egzekucją jest w Polsce bardzo ciężko. Jeśli chodzi 

o ograniczenie prędkości w Bąkowie, to jest to droga wojewódzka. Lada moment, 

mimo że już czekam drugi miesiąc, przyjadą do mnie projektanci w sprawie 

przebudowy tej drogi, bo jak wiecie, na deskach projektowych jest przebudowa tej 

drogi. Drogi strategicznej dla Wojska Polskiego, na którą to Zarząd Województwa 

dostał 200 000 000,00 zł. Chodzi o drogę z Grupy przez Buśnię do Warlubia. 

Czekam na tych projektantów i przyjrzę się, jak planują ten odcinek w Bąkowie. 

Jedno, co mnie martwi, to nie jest planowany chodnik z Warlubia do Rulewa. 

Natomiast jeżeli można by coś zrobić już dziś na tym przystanku, to się zastanowimy. 

O ograniczeniu prędkości nie decyduje Wójt, tylko Zarząd Dróg Wojewódzkich. 

Musimy z nimi na ten temat rozmawiać. Nieporządek przy Biedronce. Po pierwsze 

ten bałagan robią kupujący, czyli my wszyscy. Jak kupujący nie posprząta, 

mieszkaniec nie posprząta, to posprzątać powinien właściciel, a nie Wójt. Na pewno 

nie będę podejmował decyzji, żeby Zakład Usług Komunalnych sprzątał przy 

Biedronce. Natomiast z właścicielem Biedronki mogę porozmawiać. Kolejna sprawa 

to odwodnienie, o którym Pan wspominał, właśnie przy projekcie chodnika do 

Biedronki. Tam to odpowiednie odwodnienie jest brane pod uwagę. Teren po ZPD 

jak wygląda, to Państwo widzicie. Dalej wieża ciśnień, to jeszcze bardziej w tej 

sytuacji, mnie motywuje do tego, żeby już nie bawić się w ciuciubabkę 

i w grzecznego gospodarza Gminy, tylko zgłosić to do nadzoru budowlanego, żeby 

nakazał to i to zrobić. Czy to dotyczy PKP, czy to dotyczy Polskiego Przedsiębiorstwa 

Przemysłu Drzewnego. Do tej pory obchodziłem się troszeczkę jak jajkiem. Chodziło 

mi o to, czy można by od nich kupić, po jakiejś przyzwoitej cenie, ten czerwony 

budynek byłego biurowca z myślą, że można by ten budynek po adaptacji, po 

remoncie przeznaczyć na mieszkania komunalne. Puki co takiej woli  z ich strony nie 

ma. W kwietniu ma się u mnie pojawić Pani Dyrektor z działu nieruchomości w PKP 

m.in. w sprawie naszych mieszkań, w sprawie terenu przed dworcem, bo to wstyd nie 

tylko dla PKP, ale i dla Gminy. PKP tłumaczy się, że budynek dworca jest 

przewidziany do remontu w latach 2027-30. Będziemy rozmawiać, żeby chociaż 

teraz poprawić ten teren przed i wokół dworca, bo tam jest dziura na dziurze. 

Natomiast jeżeli chodzi o plan zagospodarowania przestrzennego, tu poproszę Pana 

Wójta Lemańczyka.                            

Zastępca Wójta Pan Jerzy Lemańczyk – plan wraz z wszystkimi wymaganymi 

dokumentami jest przygotowany. Jest w tej chwili w ostatecznych uzgodnieniach 

ponownych, bo tak procedura wymaga. 12 kwietnia kończą się wszystkie 

obligatoryjne terminy uzgadniania. W następnej kolejności plan będzie wyłożony do 

wglądu na 30 dni, a po wyłożeniu będzie podlegał uchwaleniu.  
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Pan Wójt Gminy – mam prośbę do Pana Kierownika Kosikowskiego, żeby 

wypowiedział się w sprawie ewentualnych zakupów sprzętu, o które pytał Pan Radny 

Michalak. 

Kierownik ZUK Pan Mariusz Kosikowski – możemy rozważyć zakup sprzętu 

podręcznego. 

Radny Pan Tomasz Michalak – taki elektryczny podręczny pojazd trzykołowy 

kosztuje ok. 20 000,00 zł. Ładowność ok. 400-500 kg, samowyładowczy. Myślę, że 

do takich drobnych przewozów byłby pomocny. Mała zamiatarka kosztuje ok. 

1 000,00 zł.   

Kierownik ZUK Pan Mariusz Kosikowski – zakup takiego urządzenia na pewno 

ułatwiłby pracę naszych pracowników, bo teraz wożą na taczkach i wózkach. 

Problemem mogą być potrzebne uprawnienia dla pracowników do prowadzenia 

wózka akumulatorowego po drogach publicznych. Następnie koszty, bo  

wytrzymałość akumulatorów jest do 5-7 lat i koszt tych akumulatorów stanowi ponad 

50% wartości takiego sprzętu. Po kilku latach podnosi to koszty. Odnośnie 

zamiatarki. Mamy takie doświadczenia, że ze strony społeczeństwa jest niemile 

widziana, ponieważ praca zamiatarki powoduje kurz, odpryskiwanie kamieni i hałas. 

W ciągu dnia ze względu na samochody nie może pracować. Próbowaliśmy to robić 

w godz. 4-5 rano. Były skargi, że hałasujemy i po nocach jeździmy. Pozostaje więc 

zamiatanie, wózek i taczka.     

Radny Pan Tomasz Michalak – myślę, że jednak warto rozważyć taką propozycję. 

Jeżeli kupimy jedną i się sprawdzi, to mieszkańcy też się chyba przyzwyczają.  

Radny Pan Dariusz Chodkowski – chciałbym nawiązać do problemu poruszonego na 

poprzedniej sesji, odnośnie wód w Płochocinku. Dziękuję Panie Wójcie za podjęcie 

tego tematu, za bardzo szybkie załatwienie tej sprawy. Dziękuję Panu Kierownikowi 

Mariuszowi Kosikowskiemu za zadysponowanie pracowników i sprzętu, za 

wyczyszczenie tych rowów. Woda płynie, woda schodzi. Jest to proces dość wolny, 

ale już gołym okiem bardzo widoczny. Tylko myśmy dostali od Pana zapewnienie na 

sesji, że będziemy uczestniczyć w spotkaniu. Myśmy z Panią Sołtys czekali na 

powiadomienie o spotkaniu. Pan to załatwił sam. Chcieliśmy po prostu uczestniczyć 

i pomóc. Chcieliśmy nawet przedstawicielom Zarządu autostrady pokazać jeszcze 

kilka miejsc, ale efekt końcowy jest, jaki jest. Jest dobrze. Zostało wszystko 

załatwione, wszystko jest w porządku. Bardzo dziękuję.    

Pan Wójt Gminy – szczerze powiem, jak tam pojechałem, to nie myślałem już 

o zaproszeniach i po rozmowie z jednym z rolników powiedziałem, że proszę to 

natychmiast robić i nawet ten rolnik też się wziął do roboty. Natomiast mamy jeszcze 

nadal nierozwiązany jeden problem związany z przejściem pod drogą nr 214. Za 

przepustem woda nabiera pędu. Naprawdę jest prąd. O tyle tutaj, gdzie ZUK 

wyczyścił wzdłuż drogi 214 ten rów, o tyle dalej ta woda słabo ciągnie. Mam obietnicę 

Zarządu Dróg Wojewódzkich, że po pierwsze trzeba wyczyścić przepust, bo być 

może tam jest za dużo mułu. Zapomnijmy o tym, żeby oni nagle zaczęli obniżać 

przepust. Tego nie zrobią, ale mogą to oczyścić z mułu. Tam ta woda mi spływa za 

wolno.  
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Radny Pan Dariusz Chodkowski – teraz znacznie podniosła się woda w jeziorze 

Zawada. To jezioro właśnie odbiera całą wodę z Płochocinka. Zobaczymy jaki będzie 

rok. Zapowiada się, że będzie suchy. Jeżeli jednak ten poziom wody będzie 

uniemożliwiał nam wykonywanie prac polowych, to będziemy prosili Pana Wójta 

o wystosowanie pisma do Wód Polskich. Po to żeby obniżyć poziom wody w jeziorze.    

Pan Wójt Gminy – będziemy w kontakcie i będziemy obserwować, co się dzieje.  

Radna Pani Mirosława Danielewicz – chciałabym również bardzo podziękować za 

bardzo szybkie załatwienie sprawy związanej z poprawą bezpieczeństwa dzieci 

idących do szkoły w Komorsku. Chodzi mi o te progi zwalniające, które są 

zamontowane na ul. Grudziądzkiej i Nowskiej oraz za takie osobiste zaangażowanie 

i sprawdzenie jak to działa. Dzięki temu teraz jest ok i widać, że kierowcy zmuszeni 

są, żeby zdjąć nogę z gazu, żeby bezpiecznie przejechać ten odcinek. Działa to 

i mam nadzieję, że doceniają to też dzieci. Druga sprawa, to zagospodarowanie tego 

małego odcinka przy cmentarzu. W tej chwili jest położona kostka i już to zupełnie 

inaczej wygląda, a jak jeszcze słyszę, że mają tam być posadzone ozdobne krzewy 

na tym wąskim odcinku, to wygląd naszej miejscowości dużo zyska. Także w imieniu 

mieszkańców bardzo dziękujemy.           

Pan Wójt Gminy – ja tylko w tej pierwszej sprawie. Proszę Państwa, to tylko o nas 

świadczy, o społeczeństwie. Początkowo jak pamiętacie, że były dwa progi. Po 

jednej stronie jezdni. Co zauważyliśmy? Mieszkańcy i przejeżdżający je omijali. No to 

podjechałem i zrobiłem sobie taki przegląd. Stałem przy byłej remizie strażackiej. 

Przez pół godziny przejechało 17 pojazdów. W tym 4 ciężarowe. Ciężarowe nie miały 

wyjścia i musiały się zatrzymać. Z tych pozostałych 13 pojazdów, 7 ominęło próg 

zwalniający. Wójt trąbił i im pogroził. Czyli z tych 13 osobowych, tylko 6 się 

zatrzymało. Wobec tego poprosiłem Dyrektora Dróg Powiatowych, zdejmijcie te 

wymijające i postawcie równe. To teraz mam kolejną interwencję jednej 

z mieszkanek, że jest hałas, bo się zatrzymują.       

Sołtys Pan Sławomir Staniak – chciałem zapytać odnośnie gniazda bocianiego, czy 

da radę poprawić przy posesji Osiek 1. Uległo to przegięciu. Czy jest szansa, aby to 

naprawić?  

Pan Wójt Gminy – na jakim słupie? 

Sołtys Pan Sławomir Staniak – to jest słup elektryczny, ale tam jest zrobiona 

platforma. To było zgłaszane do Gminy, ale nie wiem, czy doszło. 

Pan Wójt Gminy – jeżeli jest uszkodzona platforma, to jest to nasza sprawa. 

Ad.10 

Po wyczerpaniu porządku obrad Pani Przewodnicząca Rady zamknęła obrady 

XXXVII sesji Rady Gminy Warlubie o godz.1426. 

Przewodniczyła 

Przewodnicząca Rady Gminy 

/-/ Maria Jankowska 

 


